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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Žádost o koncesi
Základním předpokladem, který musí fyzická osoba či právnická osoba, která chce provozovat
koncesovanou živnost, splnit, je podat žádost o vydání koncese. Které živnosti patří mezi živnosti
koncesované určuje příloha č. 3 živnostenského zákona. Koncesované živnosti jsou podle této přílohy
rozděleny do skupin např. výroba strojů a přístrojů všeobecná a pro určitá hospodářská odvětví,
výroba zdravotnických výrobků, přesných a optických přístrojů a hodin, elektrické přístroje, výroba
chemických výrobků atd.

Základním předpokladem, který musí fyzická osoba či právnická osoba, která chce provozovat
koncesovanou živnost, splnit, je podat žádost o vydání koncese. Které živnosti patří mezi živnosti
koncesované určuje příloha č. 3 živnostenského zákona. Koncesované živnosti jsou podle této přílohy
rozděleny do skupin např. výroba strojů a přístrojů všeobecná a pro určitá hospodářská odvětví,
výroba zdravotnických výrobků, přesných a optických přístrojů a hodin, elektrické přístroje, výroba
chemických výrobků atd.

Žádost o vydání koncese se podává na živnostenský úřad místně příslušný podle bydliště či místa
sídla žadatele, jde-li o právnickou osobu. Zahraniční fyzická osoba, která za účelem podnikání
nezřizuje na území České republiky organizační složku, podává žádost o koncesi živnostenskému
úřadu příslušnému podle místa povoleného pobytu na území České republiky. Zahraniční fyzická
osoba, která zřizuje na území České republiky organizační složku, podává žádost o koncesi
živnostenskému úřadu příslušnému podle umístění organizační složky na území České republiky.
Zahraniční právnická osoba podává žádost o koncesi živnostenskému úřadu příslušnému podle
umístění organizační složky na území České republiky.

V žádosti o koncesi je zapotřebí uvést celou řadu skutečností vyžadovaných živnostenským zákonem.
Samozřejmou součástí žádosti je také uvedení předmětu podnikání, který musí být uveden v úplném
nebo částečném rozsahu podle již zmiňované přílohy č. 3 živnostenského zákona.

Za situace, že jsou pro provozování živnosti stanoveny podmínky odborné nebo jiné způsobilosti,
žadatel o koncesi je povinen k žádosti přiložit - v případě fyzické osoby - doklad prokazující odbornou
a jinou způsobilost či doklad prokazující odbornou a jinou způsobilost odpovědného zástupce.
Právnická osoba musí přiložit doklad prokazující odbornou a jinou způsobilost odpovědného
zástupce.

Příslušný živnostenský úřad nejprve zjišťuje, zda jsou splněny náležitosti žádosti o koncesi. Pokud
splněny nejsou, vyzve živnostenský úřad podnikatele, aby ve lhůtě 30 dnů od doručení žádosti závady
odstranil, přičemž mu k tomu stanoví lhůtu, kterou může i opakovaně prodloužit, jsou-li k tomu
závažné důvody. Jestliže tak podnikatel neučiní, živnostenský úřad řízení zastaví.

Při rozhodování o koncesi živnostenský úřad především zkoumá, zda-li jsou splněny všeobecné a
zvláštní podmínky pro provozování živnosti a jestli netrvá překážka provozování živnosti. Pokud není
splněna některá z těchto podmínek nebo pokud nesouhlasí s udělením koncese příslušný orgán státní
správy, živnostenský úřad žádost o koncesi zamítne. Živnostenský úřad je povinen rozhodnout o
žádosti do koncesi do 60 dnů ode dne podání žádosti. V případě že je koncese udělena, vydá
živnostenský úřad koncesní listinu podnikateli do 15 dnů ode dne nabytí právní moci rozhodnutí o



udělení koncese.
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